



食品政策与法规月报(十二月)

Food Industry Policy and Regulation Newsletter (December 2018)



2018-12-29

技术支持
Technical Support



中食安信（北京）信息咨询有限公司
Antion (Beijing) Information Consulting Co., Ltd.

目录 Table of Contents

标法动态.....	1
市场监管总局关于做好电子商务经营者登记工作的意见	1
海关总署公告 2018 年第 191 号（关于进一步优化报关单位登记管理有关事项的公告）	1
海关总署公告 2018 年第 194 号（关于跨境电子商务零售进出口商品有关监管事宜的公告） ..	1
商务部行政处罚实施办法	1
海关总署关于发布《中华人民共和国海关化验方法》的公告	1
关于征求对《食品安全国家标准 预包装食品营养标签通则》（征求意见稿）修订草案意见的函.....	2
海关总署发布《进口肉类产品收货人备案名单》	2
市场监管总局办公厅公开征求 2019 年食品安全监督抽检计划意见.....	2
国家市场监督管理总局发布《市场监督管理行政处罚程序暂行规定》	2
国家市场监督管理总局发布《市场监督管理行政处罚听证暂行办法》	2
国家市场监督管理总局：将建立巨额赔偿制度	2
海关总署公告 2018 年第 210 号（关于对 2018 年进口原产于澳大利亚的牛肉实施特殊保障措施的公告）	3
关于征求对《用于食品安全国家标准的食物分类体系》（征求意见稿）意见的函.....	3
政府监管.....	3
进口食品化妆品风险安全预警通告（进口商）	3
进口食品化妆品安全风险预警通告（境外生产企业）	3
进口食品化妆品安全风险预警通告（境外出口商）	3
风险预警.....	4
马拉维发生口蹄疫和炭疽杆菌疫情	4
疑遭沙门氏菌污染 美扩大回收生牛肉产品.....	4
克罗地亚发生羊布鲁氏菌疫情	4
德国发生蓝舌病毒疫情	4
法国通报意大利一批次牛肉检出致病菌	4
行业资讯.....	5
法国牛肉重获中国市场准入资格	5
今年前 11 个月中国进口 65 万吨巴西牛肉	5
首批哈萨克斯坦冷冻羊肉出口中国	5
STANDARDS & REGULATIONS.....	6
SAMR OPINION ON DOING A GOOD JOB IN E-COMMERCE OPERATOR REGISTRATION.....	6
GACC ANNOUNCEMENT No.191 OF 2018 (ANNOUNCEMENT ON FURTHER OPTIMIZATION OF REGISTRATION AND ADMINISTRATION OF CUSTOMS DECLARATION ENTITIES).....	6
GACC ANNOUNCEMENT No. 194 OF 2018 (ANNOUNCEMENT OF THE GACC ON THE RELEVANT REGULATORY MATTERS CONCERNING CROSS-BORDER E-COMMERCE RETAIL IMPORT AND EXPORT COMMODITIES)	6
MOFCOM IMPLEMENT MEASURES FOR ADMINISTRATIVE PUNISHMENT	6
GACC ANNOUNCEMENT ON ISSUING THE CUSTOMS TESTING METHODS OF THE PEOPLE'S REPUBLIC OF	

CHINA.....	7
LETTER ON SOLICITING COMMENTS FOR THE DRAFT REVISION OF THE <i>NATIONAL FOOD SAFETY STANDARD - GENERAL RULE FOR NUTRITION LABELING OF PREPACKAGED FOODS</i> (DRAFT FOR COMMENT).....	7
GACC RELEASED <i>FILING LIST OF CONSIGNEES FOR IMPORT MEAT PRODUCTS</i>	7
SAMR PUBLICLY SOLICITS COMMENTS ON THE PLAN OF FOOD SAFETY SUPERVISION SAMPLING IN 2019.....	7
THE SAMR ISSUED THE <i>INTERIM PROVISIONS ON THE PROCEDURES FOR ADMINISTRATIVE PUNISHMENT OF MARKET SUPERVISION AND ADMINISTRATION</i>	8
THE SAMR ISSUED THE <i>INTERIM MEASURES FOR THE HEARING OF ADMINISTRATIVE PUNISHMENT OF MARKET SUPERVISION AND ADMINISTRATION</i>	8
SAMR WILL ESTABLISH A HUGE COMPENSATION SYSTEM	8
GACC ANNOUNCEMENT NO. 210 OF 2018 (ANNOUNCEMENT ON IMPLEMENTATION OF SPECIAL ASSURANCE MEASURE ON THE IMPORT OF AUSTRALIAN BEEF IN 2018)	8
LETTER OF SOLICITING COMMENTS ON THE <i>FOOD CLASSIFICATION SYSTEM FOR NATIONAL FOOD SAFETY STANDARDS</i> (DRAFT FOR COMMENT)	8
GOVERNMENT SUPERVISION.....	9
NOTIFICATION ON SAFETY RISK WARNING OF IMPORTED FOOD AND COSMETICS (IMPORTERS)	9
NOTIFICATION ON SAFETY RISK WARNING OF IMPORTED FOOD AND COSMETICS (OVERSEAS MANUFACTURING ENTERPRISES).....	9
NOTIFICATION ON SAFETY RISK WARNING OF IMPORTED FOOD AND COSMETICS (OVERSEAS EXPORTERS).....	9
FOOD RISKS & ALERTS.....	9
FOOT-AND-MOUTH DISEASE AND BACILLUS ANTHRACIS OUTBREAK IN MALAWI.....	9
AMERICA EXPANDED THE RECALL OF RAW BEEF PRODUCTS SUSPECTED OF SALMONELLA CONTAMINATION	10
BRUCELLOSIS OF SHEEP OUTBREAKS IN CROATIA	10
BLUE TONGUE VIRUS OUTBREAKS IN GERMANY	10
FRANCE HAS NOTICED A BATCH BEEF FROM ITALY DETECTED PATHOGENIC BACTERIA.....	10
INDUSTRY NEWS	10
FRENCH BEEF HAS REGAINED ACCESS TO THE CHINESE MARKET	10
CHINA HAS IMPORTED 650, 000 TONS BRAZILIAN BEEF IN THE FIRST 11 MONTHS OF THIS YEAR.....	11
THE FIRST BATCH OF FROZEN SHEEP MEAT FROM KAZAKHSTAN EXPORTS TO CHINA	11
ABOUT ANTION	12

标法动态

市场监管总局关于做好电子商务经营者登记工作的意见

意见包括：电子商务经营者应当依法办理市场主体登记；电子商务经营者申请登记为个体工商户的，允许其将网络经营场所作为经营场所进行登记；电子商务经营者应当在其首页显著位置。（国家市场监督管理总局 2018-12-04）

http://samr.saic.gov.cn/xw/yw/wjfb/201812/t20181204_277294.html

海关总署公告 2018 年第 191 号（关于进一步优化报关单位登记管理有关事项的公告）

进出口货物收发货人依法设立的分支机构可以办理进出口货物收发货人分支机构备案，由进出口货物收发货人凭《报关单位情况登记表》向分支机构所在地海关申请办理。（海关总署 2018-12-07）

<http://www.customs.gov.cn/customs/302249/302266/302269/2136196/index.html>

海关总署公告 2018 年第 194 号（关于跨境电子商务零售进出口商品有关监管事宜的公告）

跨境电子商务企业、消费者（订购人）通过跨境电子商务交易平台实现零售进出口商品交易，并根据海关要求传输相关交易电子数据的，按照本公告接受海关监管。本公告自 2019 年 1 月 1 日起施行。（海关总署 2018-12-10）

<http://www.customs.gov.cn/customs/302249/302266/302267/2141321/index.html>

商务部行政处罚实施办法

为了规范商务部行政处罚的实施，保障行政处罚的合法性和有效性，保护公民、法人或者其他组织的合法权益，维护公共利益和经济秩序，制定本办法。该办法自 2019 年 1 月 11 日起施行。（商务部 2018-12-12）

http://www.mofcom.gov.cn/article/b/c/201812/20181202817918.shtml?tdsourcetag=s_pcqq_aiomsg

海关总署关于发布《中华人民共和国海关化验方法》的公告

对同一商品进行属性化验时，如公告所列化验方法与其他化验方法的检验结果不同时，以公告发布化验方法的海关检验结论作为海关执法依据。本公告自 2019 年 1 月 1 日起执行。海关总署 2014 年第 79 号公告同时废止。（海关总署 2018-12-17）

<http://www.customs.gov.cn/customs/302249/302266/302267/2154291/index.html>

关于征求对《食品安全国家标准 预包装食品营养标签通则》（征求意见稿）修订草案意见的函

食品安全国家标准审评委员会发布了《食品安全国家标准 预包装食品营养标签通则（征求意见稿）》，强制标示内容增加了饱和脂肪（酸）、糖、维生素 A 和钙。征求意见截止时间为 2019 年 1 月 4 日。（食品安全国家标准审评委员 2018-12-19）

<http://weixin.antionchina.com/Index/View?aid=n5C>

海关总署发布《进口肉类产品收货人备案名单》

肉类产品收货人包括北京航空食品有限公司和中国国投国际贸易有限公司等 3673 家生产单位。（海关总署 2018-12-24）

<http://www.customs.gov.cn/customs/jy/jy/qyzzgl/dttx5/jksphzpjcksbamd/2080717/index.html>

市场监管总局办公厅公开征求 2019 年食品安全监督抽检计划意见

抽检计划项目中肉类包括牛肉、羊肉、牛肝、羊肝、牛肾、羊肾等。征求意见截止日期为 2019 年 1 月 2 日。（国家市场监督管理总局 2018-12-25）

http://samr.saic.gov.cn/gg/201812/t20181225_279043.html

国家市场监督管理总局发布《市场监督管理行政处罚程序暂行规定》

国家市场监督管理总局发布《市场监督管理行政处罚程序暂行规定》。2019 年 4 月 1 日正式实施。（市场监督管理总局 2018-12-26）

http://samr.saic.gov.cn/xw/yw/wjfb/201812/t20181225_279060.html

国家市场监督管理总局发布《市场监督管理行政处罚听证暂行办法》

国家市场监督管理总局发布《市场监督管理行政处罚听证暂行办法》。2019 年 4 月 1 日正式实施。（市场监督管理总局 2018-12-26）

http://samr.saic.gov.cn/xw/yw/wjfb/201812/t20181225_279061.html

国家市场监管总局：将建立巨额赔偿制度

为加大对消费者的直接赔偿力度，将对疫苗实施最严格的监管，启动新一轮婴幼儿乳粉

生产企业检查,推动建立线下无理由退货制度,对举报人将实施重奖。(央广网 2018-12-27)
http://china.cnr.cn/NewsFeeds/20181227/t20181227_524463961.shtml

海关总署公告 2018 年第 210 号 (关于对 2018 年进口原产于澳大利亚的牛肉实施特殊保障措施的公告)

自 2018 年 12 月 28 日起,对《中华人民共和国政府和澳大利亚政府自由贸易协定》项下进口的、原产于澳大利亚的牛肉恢复按最惠国税率征收进口关税。(海关总署 2018-12-27)
<http://www.customs.gov.cn/customs/302249/302266/302269/2159695/index.html>

关于征求对《用于食品安全国家标准的食物分类体系》(征求意见稿)意见的函

国家食品安全风险评估中心和中国食品工业协会起草了《用于食品安全国家标准的食物分类体系》。征求意见截止时间为 2019 年 1 月 15 日。(中国食品工业协会 2018-12-29)
<http://weixin.antionchina.com/Index/View?aid=zaC>

政府监管

进口食品化妆品风险安全预警通告 (进口商)

青岛新协航国际物流有限公司再次进口绵羊肉时需随附货证相符的合格保证书。直属海关应对其进行约谈等。(海关总署 2018-12-26)
<http://www.customs.gov.cn/customs/jyjj/jckspaq/fxyj/2156503/index.html>

进口食品化妆品安全风险预警通告 (境外生产企业)

来自澳大利亚的 JBS AUSTRALIA PTY LTD 再次对华出口野羊肉及杂碎时需随附货证相符的合格保证书。直属海关应对相关国内进口商进行约谈等。(海关总署 2018-12-26)
<http://www.customs.gov.cn/customs/jyjj/jckspaq/fxyj/2156526/index.html>

进口食品化妆品安全风险预警通告 (境外出口商)

来自澳大利亚的 MARUBENI AUSTRALIA LTD 再次对华出口冰鲜牛肉和冻牛肉时需随附标签合格的合格保证书。直属海关应对相关国内进口商进行约谈等。(海关总署 2018-12-26)
<http://www.customs.gov.cn/customs/jyjj/jckspaq/fxyj/2156532/index.html>

风险预警

马拉维发生口蹄疫和炭疽杆菌疫情

本次口蹄疫疫情于 11 月 14 日得到确认，事发地位于北部区奇蒂帕县的一个村庄中，经临床检测发现，有 1300 只牛疑似病例，其中 38 只牛发病，没有死亡病例。（肉类食品网 2018-12-03）

<http://www.meat360.cn/breed/detail/342945.html>

疑遭沙门氏菌污染 美扩大回收生牛肉产品

美国在数以百计民众感染沙门氏菌后，4 日下令扩大在全国回收牛肉产品。根据美国疾病控制和预防中心，美国有至少 25 州出现沙门氏菌感染病例，当局所回收的生牛肉品牌包括克罗格（Kroger）、Laura's Lean 和 JBS generic。（联合早报网 2018-12-05）

<http://www.zaobao.com/realtime/world/story20181205-913349>

克罗地亚发生羊布鲁氏菌疫情

克罗地亚农业部兽医和食品安全局向 OIE 报告称，克罗地亚发生羊布鲁氏菌疫情。具体发病情况：品种为牛，疑似病例 29 头，病例 3 头，死亡 0 头，销毁 0 头，宰杀 5 头。（福建省农业农村厅 2018-12-06）

http://nynct.fujian.gov.cn/ztzl/dwfy/201812/t20181206_4694650.htm

德国发生蓝舌病毒疫情

德国联邦食品与农业部向 OIE 报告称，德国发生蓝舌病毒疫情。具体发病情况如下：品种为牛，疑似病例 91 头，病例 2 头，死亡 0 头，销毁 0 头，宰杀 0 头。（第一食品网 2018-12-14）

<http://www.foods1.com/news/2739322>

法国通报意大利一批次牛肉检出致病菌

12 月 26 日，法国通过 RASFF 通报意大利一批次牛肉不合格。该批次牛肉不合格原因，检出产志贺毒素大肠杆菌。（欧盟食品和饲料类快速预警系统 2018-12-26）

https://webgate.ec.europa.eu/rasff-window/portal/?event=notificationDetail&NOTIF_REFERENCE=2018.3782

行业资讯

法国牛肉重获中国市场准入资格

近日，阿里全球生鲜供应链集采平台云象供应链宣布，云象与易果集团联合直采的法国牛肉在天猫超市和欧尚超市线上线下联合首发。通过此次采购，法国也成为继爱尔兰之后，欧盟第 2 个牛肉得以重返中国市场的国家。（北京商报 2018-12-07）

http://epaper.bjbusiness.com.cn/site1/bjsb/html/2018-12/07/content_415315.htm

今年前 11 个月中国进口 65 万吨巴西牛肉

巴西冷冻厂协会（Abrafrigo）援引巴西外贸局（Secex）的数据指出，前 11 个月中国进口了 65.64 万吨巴西牛肉（包括鲜牛肉及加工牛肉产品），占巴西出口总量的 43.9%。（南美侨报网 2018-12-10）

http://www.br-cn.com/news/br_news/20181210/120821.html

首批哈萨克斯坦冷冻羊肉出口中国

约 16.3 吨来自哈萨克斯坦的冷冻羊肉运抵乌鲁木齐铁路西站进口肉类指定查验场，实现首批哈萨克斯坦肉类产品对华出口。（驻哈萨克经商参处 2018-12-14）

<http://kz.mofcom.gov.cn/article/jmxw/201812/20181202816840.shtml>

Standards & Regulations

SAMR Opinion on Doing a Good Job in E-Commerce Operator Registration

Opinion includes: E-commerce operators shall handle the registration of market entities in accordance with the law. If e-commerce operators apply for registration as individual industrial and commercial households, they are allowed to register the network business premises as business premises. E-commerce operators shall have prominent positions on their homepages. (SAMR 2018-12-04)

http://samr.saic.gov.cn/xw/yw/wjfb/201812/t20181204_277294.html

GACC Announcement No.191 of 2018 (Announcement on Further Optimization of Registration and Administration of Customs Declaration Entities)

The branch office established by the consignee and consignor of import and export goods according to the law may handle the filing of the branch office of the consignee and consignor of the import and export goods, and the consignee and consignor of import and export goods shall apply to the Customs office at the place where the branch office is located application relying on the *Registration Form of the Customs Declaration Entities*. (GACC 2018-12-07)

<http://www.customs.gov.cn/customs/302249/302266/302269/2136196/index.html>

GACC Announcement No. 194 of 2018 (Announcement of the GACC on the Relevant Regulatory Matters Concerning Cross-border E-commerce Retail Import and Export Commodities)

The transactions, Cross-border e-commerce enterprises and consumers (subscribers) through the cross-border e-commerce transaction platform to achieve retail import and export goods, according to customs requirements to transmit relevant transaction electronic data, will accept customs supervision in accordance with this announcement. This announcement will implement on January 1st, 2019. (GAC 2018-12-12)

<http://www.customs.gov.cn/customs/302249/302266/302267/2141321/index.html>

MOFCOM Implement Measures for Administrative Punishment

In order to regulate the implementation of administrative punishments of the MOFCOM, safeguard the legality and effectiveness of administrative punishments, protect the legitimate rights and interests of citizens, legal persons or other organizations, and maintain public interests and economic

order, these Measures are legislated. The Measures will be implemented on January 11, 2019. (MOFCOM 2018-12-12)

http://www.mofcom.gov.cn/article/b/c/201812/20181202817918.shtml?tdsourcetag=s_pcqq_aiomsg

GACC Announcement on Issuing the *Customs Testing Methods of the People's Republic of China*

When the property test is carried out on the same commodity, if the test results using method listed in the announcement are different from those of other test methods, the customs test conclusions of the test method listed in the announcement shall be used as the basis for customs enforcement. This announcement will be implemented on January 1, 2019. The GACC Announcement No. 79 of 2014 shall be repealed at the same time. (GACC 2018-12-17)

<http://www.customs.gov.cn/customs/302249/302266/302267/2154291/index.html>

Letter on Soliciting Comments for the Draft Revision of the *National Food Safety Standard - General Rule for Nutrition Labeling of Prepackaged Foods* (Draft for Comment)

The National Standards Review Committee for Food Safety issued the *National Food Safety Standards - General Rule of Pre-packaged Food Nutrition Label (Draft for Comment)*, which the saturated fat (acid), sugar, Vitamin A and calcium will be added as mandatory labeling contents. The deadline for comments is January 4, 2019. (National Standards Review Committee for Food Safety 2018-12-19)

<http://weixin.antionchina.com/Index/View?aid=n5C>

GACC Released *Filing List of Consignees for Import Meat Products*

The consignees for meat products include 3673 production units, such as Beijing Air Catering Co., Ltd. and CHINA SDIC INTERNATIONAL TRADE CO., LTD., etc. (GACC 2018-12-24)

<http://www.customs.gov.cn/customs/jyjq/qvzzgl/dttx5/jksphzpjksbamd/2080717/index.html>

SAMR Publicly Solicits Comments on the Plan of Food Safety Supervision Sampling in 2019

The meat listed in the plan of inspection sampling includes beef, mutton, beef liver, sheep liver, beef kidney, sheep kidney and so on. The deadline for comment is January 2th of 2019. (SAMR 2018-12-25)

http://samr.saic.gov.cn/gg/201812/t20181225_279043.html

The SAMR Issued the *Interim Provisions on the Procedures for Administrative Punishment of Market Supervision and Administration*

The SAMR issued the *Interim Provisions on the Procedures for Administrative Punishment of Market Supervision and Administration*. It will be implemented on April 1st, 2019. (SAMR 2018-12-26)

http://samr.saic.gov.cn/xw/yw/wjfb/201812/t20181225_279060.html

The SAMR Issued the *Interim Measures for the Hearing of Administrative Punishment of Market Supervision and Administration*

The SAMR issued the *Interim Measures on the Hearing for Administrative Punishment of Market Supervision and Administration*. It will be implemented on April 1st, 2019. (SAMR 2018-12-26)

http://samr.saic.gov.cn/xw/yw/wjfb/201812/t20181225_279061.html

SAMR Will Establish a Huge Compensation System

In order to increase the direct compensation to consumers, the most stringent supervision of the vaccine will be implemented, a new round inspection of infant milk powder production enterprises will be implemented, and an offline unreasonable return system will be established, a large reward will be given to whistle-blowers (CNR 2018-12-27)

http://china.cnr.cn/NewsFeeds/20181227/t20181227_524463961.shtml

GACC Announcement No. 210 of 2018 (Announcement on Implementation of Special Assurance Measure on the Import of Australian Beef in 2018)

From December 28 of 2018, the imported beef from Australia under the *Free Trade Agreement between the Government of the People's Republic of China and the Government of Australia* are subject to import at the MFN tariff. (GACC 2018-12-27)

<http://www.customs.gov.cn/customs/302249/302266/302269/2159695/index.html>

Letter of Soliciting Commons on the *Food Classification System for National Food Safety Standards (Draft for Comment)*

The CFSA and the CNFIA drafted the *Food Classification System for National Food Safety Standards*. The deadline for comments is January 15, 2019. (CNFIS 2018-12-29)

<http://weixin.antionchina.com/Index/View?aid=zaC>

Government Supervision

Notification on Safety Risk Warning of Imported Food and Cosmetics (Importers)

Qingdao New Ocean International logistics co. Ltd. must be accompanied by qualification guarantee that the goods are in conformity with certificate when it re-imports the sheep meat, and the immediate customs office should conduct interview with it, etc. (GACC 2018-12-26)

<http://www.customs.gov.cn/customs/jyjj/jckspaq/fxyj/2156503/index.html>

Notification on Safety Risk Warning of Imported Food and Cosmetics (Overseas Manufacturing Enterprises)

JBS AUSTRALIA PTY LTD from Australia must be accompanied by qualification guarantee that the goods are in conformity with certificate when it re-exports wild sheep and chop suey to China, and the immediate customs office should conduct interviews with the relevant domestic importers, etc. (GACC 2018-12-26)

<http://www.customs.gov.cn/customs/jyjj/jckspaq/fxyj/2156526/index.html>

Notification on Safety Risk Warning of Imported Food and Cosmetics (Overseas Exporters)

MARUBENI AUSTRALIA LTD from Australia must be accompanied by the qualification guarantee that the goods are conformity with certificate when it re-exports chilled beef and frozen beef to China, and the immediate customs office should conduct interviews with the relevant domestic importers, etc. (GACC 2018-12-26)

<http://www.customs.gov.cn/customs/jyjj/jckspaq/fxyj/2156532/index.html>

Food Risks & Alerts

Foot-and-mouth Disease and Bacillus Anthracis Outbreak in Malawi

The foot-and-mouth disease epidemic was confirmed on November 14th. It was located in a village in Chitipa County in the north of the country. After clinical testing, there were 1300 suspected cases of cattle, of which 38 cattle were ill and there were no deaths. (Meat360 2018-12-03)

<http://www.meat360.cn/breed/detail/342945.html>

America Expanded the Recall of Raw Beef Products Suspected of Salmonella Contamination

On 4th, America ordered an expanded recall of beef products nationwide after hundreds of people became infected with salmonella. According to the Centers for Disease Control and Prevention, Salmonella infections have occurred in at least 25 states, and the brands recalled include Kroger, Laura's Lean and JBS generic. (Zaobao 2018-12-05)

<http://www.zaobao.com/realtime/world/story20181205-913349>

Brucellosis of Sheep Outbreaks in Croatia

The Croatian Ministry of Agriculture's Veterinary and Food Safety Agency reported to OIE that there was an outbreak of Brucellosis in Croatia. The specific incidence is as follows: the breed is cattle, 29 suspected cases, 3 cases, 0 deaths, 0 destruction, and 5 slaughter. (FJNYNCT 2018-12-06)

http://nynct.fujian.gov.cn/ztzl/dwfy/201812/t20181206_4694650.htm

Blue Tongue Virus Outbreaks in Germany

Federal Food and Agriculture Ministry of Germany reported to OIE that there was an outbreak of blue tongue virus. The specific incidence is as follows: the breed is cattle, 91 suspected cases, 2 cases, 0 deaths, 0 destruction, and 0 slaughter. (Foods1 2018-12-14)

<http://www.foods1.com/news/2739322>

France Has Noticed a Batch Beef from Italy Detected Pathogenic Bacteria

On December 26, France has noticed a batch of beef from Italy through RASFF. The unqualified reason was the detection of Shiga toxin-producing Escherichia coli. (RASFF 2018-12-26)

https://webgate.ec.europa.eu/rasff-window/portal/?event=notificationDetail&NOTIF_REFERENCE=2018.3782

Industry News

French Beef Has Regained Access to the Chinese Market

Recently, Yunxiang Supply Chain, the centralized gathering platform of Ali global fresh supply chain, announced that the French beef directly collected by Yunxiang and Yiguo Group was jointly launched online and offline by Tmall supermarket and Auchan supermarket. Through this purchase,

France became the second country in the European Union, after Ireland, to return beef to the Chinese market. (Epaper 2018-12-07)

http://epaper.bjbusiness.com.cn/site1/bjsb/html/2018-12/07/content_415315.htm

China Has Imported 650, 000 Tons Brazilian Beef in the First 11 Months of This Year

Citing Secex data, the Abrafrigo said that China has imported 656,400 tons of Brazilian beef, including fresh beef and processed beef products, in the first 11 months, accounting for 43.9% of Brazil's total exports. (NMQB 2018-12-10)

http://www.br-cn.com/news/br_news/20181210/120821.html

The First Batch of Frozen Sheep Meat from Kazakhstan Exports to China

About 16.3 tons of frozen sheep meat from Kazakhstan arrived at the designated inspection site of imported meat at Urumqi railway west station, which realized the first batch of Kazakhstan's meat products exported to China. (Commercial and Staff Office in Kazakhstan 2018-12-14)

<http://kz.mofcom.gov.cn/article/jmxw/201812/20181202816840.shtml>

About Antion

Antion (Beijing) Information Consulting Co., Ltd. is engaged in consulting services for food industry to provide all aspects of service, including food safety information monitoring, standards & regulations management, standards & regulations consulting, professional translation and other consulting services regarding food safety.

Our services cover mainland China, Hong Kong, Taiwan, Japan, Korea, and other English-speaking countries.

Contact Us:

Lillian Fan

T: +86-10-51301566

M: +86-13810723038

E: Lillian.fan@antionchina.com